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Dagsorden: 
1. Nyt fra IST Økonomi: Budgetmøde for instituttet afholdt med fakultetet og 

SDU’ centrale budgetafdeling. IST ligger ret præcist på bud-
get for 2020, dog med lavere forbrug og udgifter til rejser og 
rejsestipendier. Også et par internationale ansættelser er 
skubbet.  
Organisationsændring: Ergoterapeuterne har hidtil været en 
del af forskningsenheden for Almen Praksis, men samles nu 
med enheden for Brugerperspektiv. Ergoterapeuterne arbej-
der i høj udstrækning i kommunerne og med borgerinddra-
gelse, så der er gode muligheder for synergi på enheden for 
Brugerperspektiv. Der er et professorat i ergoterapi under be-
sættelse.  
Flytteproces WP9B: CPOP-gruppen er overført til SAMF og 
er flyttet fra WP. Brugerperspektiv er flyttet til 2. sal, så der er 
plads til hele enheden inkl. ergoterapeuterne. EBB fra 2. og 3. 
sal rykker til 1. sal og kommer dermed til at sidde tættere re-
sten af enheden.  
SDU GET-initiativer: Der bliver ikke alene set på lighed mel-
lem køn, men også fokus på uligheder generelt. SDU’s GET-
team har holdt møde med JBN og IST’s lokale GET-repræ-
sentant, Marianne Nygaard fra EBB. Man er blevet enige om 
fokus på internationale medarbejdere – hvordan kan IST blive 
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 Side 2 

bedre til at tiltrække, modtage og ikke mindst fastholde inter-
nationale medarbejdere.  
Forskningslederne bakker op om fokus. De påpeger desuden 
behovet for engelsktalende administrative kolleger, særligt da 
meget information fra universitetet kun kommer på dansk. 
JBN er enig i, at vi mister internationale kolleger, fordi de ikke 
kan inddrages i alle funktioner og SDU-udvalg, da kommuni-
kationen kun er på dansk.  
JBN, Marianne Nygaard og Bettina Gundolf fra Sundheds-
fremme mødes ultimo oktober med GET-teamet for at plan-
lægge IST’s fokus.  
GDPR for studerende: IST har brugt gæsteforskeraftalen og 
GDPR-onlinekurset, når specialestuderende skal bruge data. 
Denne praksis er gældende indtil videre.  
RIO har set på retningslinjerne og ser meget på, hvordan 
IST’s model er sammensat. De har lavet et udkast til nye ret-
ningslinjer, der dog på væsentlige punkter ikke adresserer 
den virkelighed vi står i på institutterne. JBN vil, sammen med 
Marie Kruse, Sonja Wehberg og Dorthe Almind Pedersen, 
mødes med RIO omkring dette udkast. DGH: Klart ønske om 
central aktion fra start, f.eks. ved at studerende allerede ved 
indskrivning på SDU skal tage GDPR kursus, da de på et el-
ler andet tidspunkt skal arbejde med data.    
 

2. Nyt fra SUND 
 
 
 
3. Arbejdsmiljø 
 
 
 
 
4. Ph.d.-studerende 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
5. Bordet rundt 
 

Byggerier:  
Esbjerg: flytter til nyt campus den 23-24. november. Alle ved 
hvor de skal sidde i det nye byggeri. Flytteprocessen følges 
tæt og synes velplanlagt. 
Odense: Byggeri følger stort set planen. 
 
Der er valgt til SDU’s arbejdsmiljøorganisation. På IST opstil-
lede ingen nye, hvorfor den eksisterende arbejdsmiljøgruppe 
er genvalgt ved fredsvalg.  
Fredag den 9/10 afholdes det første ”SDU bevæger sig”. 
 
Stipendier: Forskningsledere bedes sende liste over forven-
tede ansøgninger til stipendier december 2020 og pipeline 
2021 til JBN og LBU.  
Print af afhandlinger: Hidtil har ph.d.-skolen betalt for print af 
de første 25 stk. afhandlinger. Det stopper nu. Fremadrettet 
skal evt. finansiering aftales mellem forskningsleder og ho-
vedvejleder.  
 
KB: Intet nyt. Sammenlægningen af Klinisk farmakologi og 
Miljømedicin er fortsat ved at blive effektueret.  
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6. Evt.  

BN: Der har været fokus på sammenlægning og flytning den 
seneste tid. 
DGH: Går godt. Ad hoc tilstedeværelse. Har fornyelig afholdt 
et socialt arrangement med 50/50 fysisk og digital tilstedevæ-
relse. Fin måde at få fejret ph.d-aflevering, samt få sagt god-
dag og farvel til kolleger.  
PTA: LIDEM-konsortium møde afholdt. Strategisk seminar af-
holdt for et par måneder siden.  
Der er nu to spor på FSV: Esbjerg med fysisk (og pt. delvist 
online) tilstedeværelse og SIF med onlineundervisning. Det 
går nogenlunde, men man er udfordrede på at streame fra 
den fysiske undervisning, da lokalerne ikke altid har det nød-
vendige IT-udstyr. 
 
Det blev drøftet, hvorvidt sexisme er et problem på IST. Det 
drøftes yderligere ved et kommende forskningsledermøde.  
 
Der blevet drøftet muligheder for afholdelse af ph.d.-forsvar 
ved nuværende COVID-retningslinjer. JBN oplyser, at forsvar 
primært har været afholdt online, men at flere vælger en kom-
bination, hvor den ph.d.-studerende, vejledere og bedøm-
mere er fysisk til stede mens andre er med online. PTA for-
tæller, at den kombinerede løsning fungerer rigtig fint.  

 
 
 
Med venlig hilsen 
 
 
 
Line Bach Ulstrup 
Sekretariatsleder 


